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BORGERREPRÆSENTATIONEN

31.  Medlemsforslag om skolebestyrelserne i Københavns Kommune har godkendt
Normstormernes undervisning (2022-0286328)

Medlemsforslag

Det forslås,

1. at Borgerrepræsentationen pålægger Børne- og Ungdomsforvaltningen at undersøge, om
skolebestyrelserne har forholdt sig til og godkendt Normstormernes undervisningsmateriale, på
de skoler hvor Normstormerne har undervist.

(Stillet af Dansk Folkeparti)

 

Motivering

Dansk Folkeparti har igennem længere tid beskæftiget sig med Normstormernes undervisning i den
københavnske folkeskole.

I den forbindelse har Dansk Folkeparti spurgt Børne- og Ungdomsforvaltningen om
skolebestyrelserne har været inddraget i, at Normstormerne har undervist på de enkelte skoler.
Spørgsmål og svar er vedlagt som bilag 1.

I Folkeskolelovens §44 stk. 4 fremgår det at, Skolebestyrelsen godkender undervisningsmidler og
fastsætter skolens ordensregler og værdiregelsæt.

Børne- og Ungdomsforvaltningen oplyser i sit svar, at det ikke er muligt for forvaltningen at svare på
om skolebestyrelserne har været inddraget, da det omfangsmæssigt vil kræve et medlemsforslag i
Borgerrepræsentationen at få det kortlagt.

Dansk Folkeparti ønsker derfor med dette medlemsforslag at få undersøgt til bunds, om
skolebestyrelserne har fået forelagt og godkendt de undervisningsmidler som Normstormernes har
brugt.

Beslutning
Borgerrepræsentationens beslutning i mødet den 22. september 2022

Et forslag fra SF om at udvalgshenvise forslaget til Børne- og Ungdomsudvalget blev vedtaget med
51 stemmer imod 0. Ingen medlemmer undlod at stemme.
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For stemte: Ø, A, C, B, F, V, Å, D, I, O.

Imod stemte: -

 

Alternativet afgav følgende protokolbemærkning:

Alternativet stemmer imod medlemsforslaget og mener, at en vedtagelse vil generere unødig
administration. Vi bør bruge embedsværket bedre, og ikke længere pålægge den at bruge yderlige
ressourcer på den nu uaktuelle sag. I forhold til skolebestyrelserne, vil Alternativet bemærke, at
skolebestyrelserne med stor sandsynlighed allerede selv har gransket Normstormernes undervisning
efter den massive medieomtale over sommeren.

 

Venstre afgav følgende protokolbemærkning:

Vi er enige i kritikken omkring Normstormerne. Men vi mener ikke, at forvaltningen og de enkelte
skoler skal bruge unødigt mange ressourcer på at undersøge skolebestyrelsernes rolle også set i
lyset af, at bevillingen til Normstormerne ikke er blevet forlænget.

Bilag
Bilag 1 - Opfølgende svar til Finn Rudaizky (O) om Normstormerne
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31 BILAG 1 - OPFØLGENDE SVAR TIL FINN
RUDAIZKY (O) OM NORMSTORMERNE



 
   

 
Opfølgende spørgsmål om Normstormerne

 

Kære Finn

Den 20. juni 2022 stillede du spørgsmål til forvaltningen om 

Normstormerne, som forvaltningen besvarede den 29. juni 2022. Den 

5. juli 2022 har du stillet opfølgende spørgsmål til forvaltningen om jvf. 

pkt. 5:

Uddybende politikerspørgsmål jvf. pkt. 5. 

Forvaltningen undlader at svare på mit spørgsmål om der i henhold til 

Folkeskolelovens §44 er sket en godkendelse af undervisningsmidler og 

arrangementer af de respektive skolebestyrelser. Det er ikke 

tilfredsstillende svar blot at få oplyst, at man ikke ved det. Jeg anmoder 

derfor om konkrete svar fra hver enkelt skole, på mit stillede spørgsmål.

 

Besvarelse

Som gengivet i politikersvaret af 29. juni 2022 har forvaltningen ikke 

kendskab til om de enkelte skolebestyrelser har forholdt sig til de 

eksterne undervisningsforløb, der udbydes af Normstormerne via Åben 

skole.

 

Forvaltningen kan supplerende meddele, at skolebestyrelsen formelt 

set godkender de undervisningsmidler, der anvendes på den enkelte 

skole. I praksis er opgaven med at godkende de enkelte 

undervisningsmidler ofte delegeret til skoleleder og den enkelte lærer.

 

Derefter er det læreren, der indenfor disse rammer og på baggrund af 

faglige, didaktiske og pædagogiske overvejelser, udvælger 

undervisningsmateriale, herunder bøger, øvrige medier eller eksterne 

læringstilbud.

 

Forvaltningen er derfor ikke bekendt med, hvorvidt skolebestyrelserne 

på de enkelte københavnske folkeskoler har beskæftiget sig med 

Normstormernes tilbud.

 

Hvis spørgsmålet skal besvares, forudsætter det, at forvaltningen 

kontakter samtlige københavnske folkeskoler og beder folkeskolerne om 
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at besvare dette spørgsmål. Dette vil medføre et stort ressourceforbrug 

både for forvaltningen og den enkelte skole.

 

Endvidere vil der gå en betydelige tidsmæssig periode før alle skolernes 

besvarelser ville være forvaltningen i hænde.

 

På den baggrund falder nærværende spørgsmål udenfor rammerne af 

hvad der kan kræves besvaret i medfør af politikerspørgsmål.

 

Forvaltningen vil henvise til at der kan stilles et medlemsforslag i BR, 

hvorefter forvaltningen kan pålægges at rette henvendelse til alle 

Københavns Kommunes folkeskoler.
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